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Иступање првог потпредседника Владе Србије и министра спољних послова Ивице
Дачића на генералној дебати 39. заседања Генералне конференције Организације
Уједињених нација за просвету, науку и културу:  

„Госпођо председнице Генералне конференције,
Господине председниче Извршног савета,
Госпођо генерална директорко,
Екселенције,
Даме и господо,

Дозволите ми, пре свега, да Вам, госпођо председнице, честитам на избору и пожелим
сваки успех у вршењу ове важне функције. Такође, користим ову прилику да претходном
председнику господину Стенлију Мутумба Симати захвалим на преданом и веома
успешном раду у протекле две године. Захвалност и поштовање дугујемо и одлазећем
генералном директору, госпођи Ирини Боковој, која је одговорно и професионално
водила Организацију осам година, у нимало једноставним приликама.

Република Србија остаје на становишту да је Унеско, као Организација која обележава 72
године постојања, свету потребан можда више него икада раније. Јединствена
експертиза Унеска, али и сагласност чланица Организације да се, кроз сарадњу у
доменима културе, образовања, науке, информација и комуникација може постићи
значајан корак напред на плану очувања међународног мира и безбедности, потврда су
племените мисије Унеска. Република Србија је, као и свих претходних година, спремна да
конструктивним приступом и у блиској координацији са осталим државама чланицама
допринесе што ефикаснијем раду Организације.

Даме и господо,

Као актуелна чланица Извршног савета, Република Србија, заједно са осталим чланицама
Унеска, улаже континуирани напор како би се остварили видљиви и одрживи резултати
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на плану реализације Агенде одрживог развоја до 2030. године, посебно ако се има у
виду да у домен Унескове надлежности спада бар девет Циљева одрживог развоја.
Остваривањем својих широко постављених програма цивилизацијског карактера, Унеско
даје драгоцен допринос афирмисању вредности мира и напретка целокупног
човечанства. Србија подржава активности које Унеско, у оквиру спровођења Одрживог
циља 4, предузима у области образовања, једног од стабилних приоритета Организације.
Посебно подржавамо напоре Организације да се додатно побољшају прилике за
образовање избеглица и интерно расељених лица. И сама суочена са тешким
последицама масовног мигрантског таласа, Република Србија улаже велике напоре да
одговори на потребе најрањивијег дела мигрантске популације која се нашла у нашој
земљи, уједно показујући висок степен солидарности и емпатије.

Полазећи од тога да незнање рађа предрасуде, а предрасуде сукобе, у том контексту,
важно је додатну пажњу посветити образовању као превенцији сваког облика
екстремизма, који угрожава не само образовање, већ и културну разноликост и родну
равноправност. У фокусу Унеска и даље мора бити борба за слободу мишљења и
изражавања, посебно медијског, са бригом за безбедност новинара, као неодвојивим
делом те слободе.

Желео бих да истакнем да је Република Србија посвећена заједничкој и доследној борби
против свих видова насиља и екстремизма у међународним односима, у чему Унеску
припада важна и специфична улога, будући да су духовне и
материјалне вредности о којима се ова Организација стара, на удару насилног
екстремизма, укључујући и терористичке форме његовог испољавања. Стога сматрамо да
посебну пажњу треба посветити изналажењу одговарајућих и ефикасних метода заштите
драгоцене културне баштине човечанства и спремни смо да се активно укључимо у све
пројекте и конкретне подухвате у том циљу.

Свесни да је питање заштите културне баштине у зонама захваћеним оружаним сукобима
једно од најактуелнијих питања са којима се Унеско суочава, залажемо се за унапређење
имплементације постојећег међународно-правног оквира на овом плану. Република Србија
поздравља укључивање културе у Развојну агенду и усвајање Резолуције 2347 Савета
безбедности Уједињених нација, чиме се питање очувања културне баштине човечанства
ставља у први план деловања међународних организација и међународне заједнице.
Наша је колективна обавеза да заштитимо и сачувамо светско наслеђе за генерације које
долазе. На трагичном примеру свог културног и духовног наслеђа на Косову и Метохији,
Србија се осведочила у којој мери је битна улога Унеска и подршка у заштити и очувању
баштине, посебно у најкритичнијим тренуцима. На Косову и Метохији су, стављањем на
Листу светске баштине у опасности, сачувана четири универзална вредна драгуља наше
средњовековне културне баштине, али је на стотине добара и даље угрожено. Српско
историјско, културно и верско наслеђе на Косову и Метохији од немерљивог је значаја не
само када је реч о националном идентитету Србије, већ представља део вредне европске
и светске баштине коју је неопходно додатно заштитити.

Нажалост, у последњих неколико година, Унеско се као организација и сам суочава са
бројним изазовима, који у значајној мери осујећују његов рад у областима његове
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примарне надлежности. Србија се залаже за деполитизацију Унеска, јер узлазни тренд
политизације угрожава темељне вредности на којима концепт Организације почива и,
самим тим, озбиљно нарушава њен углед и утицај у свету. Унеско треба да служи
колективној визији једног бољег света и верујемо да су солидарни приступ свих држава
чланица и уједињени напори од пресудне важности.

Даме и господо,

Желим да нагласим да се Република Србија континуирано залаже за доследно
поштовање Устава Унеска и за приступ који се заснива на дијалогу и договору уместо
унилатерализмa, у интересу промоције мира и безбедности, а кроз јачање сарадње у
кључним областима Унеска. Изворни принципи Унеска, који имају своје упориште у
Повељи УН и његовом Уставу, морају бити поштовани у пуној мери и без изузетка јер само
на тај начин систем међународних односа може бити унапређен, а међународно право
сачувати своје универзално важење.

Управо због тога, желео бих још једном да нагласим да ће Република Србија наставити да
се залаже против политизације и изазивања нових подела, затегнутости и конфронтације
унутар самог Унеска, као што је био случај пре две године приликом покушаја
међународне политичке афирмације једног недржавног ентитета.

На самом крају, дозволите ми да пренесем честитке госпођи Одри Азуле, на номиновању
за позицију новог генералног директора Унеска. Искрено верујем да ће се успешна
сарадња Републике Србије са Унеском наставити и у њеном мандату, а да ће госпођа
Азуле, као кандидат са богатим професионалним искуством у области културе и
информисања на националном и међународном плану, допринети изналажењу решења
за изазове са којима се Унеско суочава и у целости унапређењу рада Организације.

У напорима за даље јачање инклузивности и транспарентности Организације,
реформским корацима у духу времена и реалности савременог света и јачању стратешких
циљева Организације, будите уверени да Република Србија остаје кредибилан и поуздан
партнер Унеска.

Хвала вам на пажњи."

          

{youtube}t5qVP5YpVD0{/youtube}

    
      

          

{youtube}nRQW2Uzm2Q4{/youtube}
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